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Bemutatkoznak a képviselőjelöltek 
Az áprilisi országgyűlési választások közeledtével 
szeretnénk segítséget nyújtani olvasóinknak azzal, 
hogy bemutatjuk a Csongrád megyei hét választási 
körzetben induló képviselőjelölteket. Egyszersmind 
fórumot is kívánunk biztosítani a jelölteknek, hogy 
lapunk közreműködésével megismertethessék vá-
lasztási programjuk legfontosabb alaptételeit a sza-
vazókkal. Lapjaink, a Délmagyarország és a Délvi-
lág hasábjain a pártatlan tájékoztatás jegyében erre 
lehetőséget adunk, választókörönként mutatva be a 
jelölteket. Ezt egyébként a pártokkal a kampány 
kezdete előtt megkötött szerződésben is rögzítettük. 

A parlamentbe készülő politikusok egyenlő felté-

telek mellett, közel azonos terjedelemben, szabadon 
beszélhetnek saját célkitűzéseikről, és pártjuk prog-
ramjáról. természetesen csak azok kapnak megszó-
lalási lehetőséget, akik a törvényben megszabott 
határidőig, március 15-éig összegyűjtötték az indu-
láshoz szükséges legalább 750 ajánlószelvényt, és a 
választási bizottság nyilvántartásba vette őket mint 
egyéni képviselőjelölteket. 

A két választási forduló, április 7. és április 21. kö-
zött a versenyben maradt képviselőjelöltek újra nyil-
vánosságot kapnak lapjainkban. 

Ma Csongrád megye 1. számú választókörzeté-
ben induló nyolc jelöltet mutatjuk be. 

BAKAI CSABA (Magyar Vállalkozó Egységpárt) 

- Altalános és országos érdekegye-
sítést kívánok megvalósítani a ha-
zai autóstársadalom és a magyar 
vállalkozói szféra érdekében - is-
merteti programját a képviselője-
lölt. - Mindkét társadalmi réteg 
ugyanis európai összehasonlítás-
ban méltatlan és méltánytalan el-
nyomás alatt szenved a túlzott 
adózás és az autózás hihetetlenül 
megnövekedett költségei miatt, 
holott Magyarországot, a költség-
vetést a 900 ezer vállalkozó (és az 
autósok) tartják el. 

A Magyar Vállalkozó Egységpárt 
(MAVEP) színeiben induló ország-
gyűlési képviselőjelölt azt ígéri, 
amennyiben megválasztják, Sze-
geden két nagyméretű, ingyenesen 
használható parkolót alakítana ki, 
s ezáltal csökkenhet a városban a 
zsúfoltság, valamint a levegő 
szennyezettsége. A mezőgazda-
ságban a biopack- és a biodízel-

programmal több ezer gabonater-
melőnek segítene kiutat találni 
jelenlegi nehéz helyzetéből. 

Bakai Csaba azonnali összefo-
gást kezdeményezne a régió or-
szággyűlési képviselőivel, hogy 
nyomást gyakoroljanak a kor-
mányra az országhatárig megépí-
tendő autópálya ügyében. 

- Tanulmányok igazolják - fej-
tegeti Bakai Csaba - , hogy ahol au-
tópálya épül, ott tíz-tizenötszörö-
sére emelkedik a befektetések szá-
ma, amelyek új munkahelyeket 
teremtenek. Ennél pedig nincs 
fontosabb a szegedi és a Szeged 
környéki falvak lakói számára. 
Sajnos az elmúlt ciklus ország-
gyűlési képviselői - szerinte - nem 
tudták megoldani a régió gondja-
it, ezért a családok a Dél-Alföld-
ről a fejlettebb térségekbe, elsősor-
ban a Dunántúlra vándoroltak. 

Bakai Csaba egyik nagy egyéni 

NEVJEGY 
Szegeden született 1962-ben, nős, két gyermek apja. Autószere-

lő, gépjárműtechnikus, de közép- és felsőfokú szállításszervező vég-
zettséget is szerzett. 1986 óta vállalkozó. 1990-94 között önkormány-
zati képviselő, 2000 januárja óta a Magyar Autósok Pártjának or-
szágos elnöke - azóta újra aktívan politizál. A vállalkozók érdeké-
ben a Magyar Vállalkozó Egységpárt (MAVEP) jelöltjeként indul a 
választásokon. 

győzelmeként említi meg, hogy 
tavaly októberben a kormánnyal 
folytatott tárgyalások során sike-
rült megakadályozni a benzin jö-
vedéki adójának felemelését. Mi-
vel idén júliusban újabb áremelé-
sek várhatók, a MAVEfj amennyi-
ben a parlamentbe kerül, ezt meg-
próbálja megakadályozni. A régi-
óban olyan alapítványt is szeret-
ne létrehozni, amely támogatja a 
kultúrát, az egészségügyet, a spor-
tot, a nyugdíjasokat, a munka-
nélkülieket. Éppen ezért azt ter-
vezi, négyéves képviselői fizeté-
séről is lemond, és az összeget a 
nemes célokra utalja át. „Ingyen 
szeretném álasztóimat szolgálni" 
- teszi hozzá. 

A 2. számú Csongrád megyei választókörzet (Ásotthalom, Domaszék, 
Mórahalom, Öttömös, Pusztamérges, Röszke, Rúzsa, Zákányszék, Dorozsma 
és Szeged nyugati része) jelöltjei 

Akikre szavazhatunk 
1. Balogh László (Fidesz-Magyar Polgári Párt, 

MDF) 
2. Rácz Béla (Munkáspárt) 
3. Nagy Sándor (Szabad Demokraták Szövetsége) 

4. Bakai Csaba (Magyar Vállalkozó Egységpárt) 
5. Festő Szabó László (MIÉP) 
6. Géczi József (Magyar Szocialista Párt) 
7. Pancza István (Független Kisgazdapárt) 

BALOGH LÁSZLÓ (Fidesz-Magyar Polgári Párt, MDF) 

Balogh László harmadszor indul 
országgyűlési képviselőjelöltként 
a 2. számú választókerületben. El-
ső alkalommal még nem, másod-
szorra azonban már sikeresen vet-
te az akadályt és bejutott a parla-
mentbe. A harmadik megmérette-
tés előtt Balogh szeretne köszöne-
tet mondani választókerülete pol-
gárainak, hogy az elmúlt 4 évben 
az ország legszebb munkahelyén 
tudta képviselni az érdekeiket. 

Márpedig az elért eredmények 
azt mutatják, hogy Szeged és a 
környező települések érdekeit jól 
képviselték az Ország Házában. 
Balogh megjegyzi, Szeged például 
az elmúlt 4 év alatt több pénzt ka-
pott fejlesztési elképzeléseire, mint 
az azt megelőző egy évtized alatt! 
S hozzá teszi azt is, hogy a környe-
ző települések - Mórahalomtól 
Ásotthalomig, Domaszéktől Öt-
tömösig - erőteljesen fejlődnek. 
Ennek két „oka" van: az egyik, 
hogy szorgos, tenni akaró emberek 
lakják ezeket a közösségeket. A 
másik: ez a kormány fel merte vál-
lalni, hogy minden jelentős pénz-
forrást ne a fővárosban hasznosít-
son, hanem a vidéken lakók szá-
mára is XXI. századi infrastruktú-
rát, ebből adódóan pedig megfele-
lő életformát biztosítson. 

Balogh László választókerülete, 
mint mondja, a jugoszláv hábo-

rúk idején sokat szenvedett. Ren-
geteg lehetőségtől esett el, olya-
noktól, amelyek adottak voltak, 
de az említett körülmények miatt 
nem használhatták ki őket. Ezt 
kellett kiegyenlíteni az elmúlt idő-
szakban. Éppen ezért van még ten-
nivaló bőven. Ilyenek például a 
szegedi infrastruktuális fejleszté-
sek, az autópálya megépítése, a 
Tisza-hidak, az ásotthalmi ideigle-
nes határátkelő állandóvá tétele, a 
mezőgazdaságban dolgozók szá-
mára megfelelő források biztosí-
tása az EU-csatlakozásra való fel-
készüléshez. 

A képviselő(jelölt) bízik abban, 
hogy a megkezdett programot foly-
tatni tudja, az itt élők boldogulá-
sára, s annak az értékrendnek a 
megvalósítása céljából, amelynek 
első lépései nyomán megkétsze-
reződött a minimálbér, hatéko-

nyabbá vált a családtámogatási 
rendszer, az otthonteremtő prog-
ram, a diákhitel, a Széchenyi-terv. 
- Mindezek a polgárok összefogá-
sának eredményei - mondja Ba-
logh László. 

NÉVJEGY 
Balogh László országgyűlési képviselő 1957-ben született Kalocsán. 

Ott érettségizett, majd a budapesti Római Katolikus Hittudományi 
Akadémián folytatta tanulmányait. Szegeden a Magyar televízió kör-
zeti stúdiójának volt a munkatársa. Nyolc évig képviselte pártját, 
a Magyar Demokrata Fórumot a szegedi közgyűlésben, ahol a kul-
turális bizottság tagja, közbiztonsági tanácsnok, később frakcióve-
zető volt. Az 1988-as választásokon, a 2. számú választókerületból, 
egyéni jelöltként került be a parlamentbe. 

FESTŐ SZABÓ LÁSZLÓ (MIÉP) 

A MIÉP-en belül elsősorban a jo-
gi, igazgatási és külpoUtikai kérdé-
sekkel foglalkozik Festő Szabó 
László. - Az említettek mellett a 
párt agrárpolitikájával is foglalko-
zom, hiszen jogtanácsosi mun-
kám mellett nyolc esztendeje ős-
termelőként is dolgozom - sorol-
ta széles körű politikai feladatvál-
lalását a képviselőjelölt, aki Tár-
kány István városi elnökkel együtt 
megpezsdítette a MIÉP szegedi 
szervezetének életét. 

Festő Szabó László szerint első-
sorban azért tudna eredményesen 
lobbizni a térség fejlődéséért, mert 
más pártok jelöltjeivel szemben a 
parlamenti munka során teljesen 
háttérbe szorítaná a pobtikát. -
Párthovatartozástól függetlenül 
azon leszek az Országgyűlésben, 
hogy a Csongrád megyei képvise-
lőket összefogjam, és együtt küzd-
jünk a közös célokért - hangsúlyoz-
ta. Festő Szabó László elsősorban 
a közlekedési infrastruktúra, és a 
hagyományos iparágak támogatá-
sa mellett kötelezte el magát. Re-
ményei szerint parlamenti munká-
jával elősegítheti, hogy Szeged gaz-
dasági és kulturális területen is 
meghatározó régióközponttá vál-
jon. 

NEVJEGY 
Festő Szabó László 1962-

ben, Szegeden született, ke-
resztény családban. A JATE 
Állam- és Jogtudományi Karán 
szerzett diplomát, később ügy-
védi, és jogtanácsosi szakvizs-
gát is tett. Angolul beszél, egy 
hét hónapos fiúgyermek édes-
apja. Amellett, hogy jogtaná-
csosként dolgozik, Balástya 
melletti birtokán őstermelő. 
A MIÉP-nek 2001 nyara óta 
tagja. 

A MIÉP jelöltje fontosnak tart-
ja a népességfogyás megállítására 
létrehozott program megvalósítá-
sát, amelynek egyik legerősebb pil-
lére a főállású anyaság intézmé-
nyének kidolgozása, továbbfejlesz-
tése. Ugyanakkor a családi adózás 
és a családi adókedvezmények tá-
mogatását és továbbfejlesztését is 
fontos feladatnak tartja. 

A MIÉP-nek nincs kifogása a 
külföldi tőke Magyarországra 
áramlása ellen, de akárcsak az or-
szágban, úgy a régiónkban is a 
magyar vállalkozások hatéko-
nyabb, és megfelelő arányok sze-
rinti támogatását szeretné meg-
valósítani. 

A közbiztonság megerősítésében 
jogászként Festő Szabó László a 
törvényi háttér újragondolását te-
kinti kiemelt feladatnak. - Csak 
megerősödve, magyarként, és tel-
jes jogú tagként léphetünk be az 
Európai Unióba - szögezte le a 
képviselőjelölt a párt országos ál-
láspontjával összhangban. 

- Lokálpatrióta vagyok, szere-
tem Szegedet, nem is akarok más-
hol élni. De úgy vélem, sokkal töb-
bet ki lehetne hozni ebből a város-
ból - tette hozzá Festő Szabó Lász-
ló, a MIÉP országgyűlési képvise-
lőjelöltje. 

GÉCZI JÓZSEF (Magyar Szocialista Párt) 

Az 1989. évi rendszerváltás lénye-
gét az adná, ha az egész társadalom 
részesülne a hasznából. Ezért én, 
mint ahogy a szocialista párt min-
den politikusa, a jóléti rendszervál-
tást sürgetem - fogalmazott Géczi 
József terveiről beszélve. Majd így 
folytatta: 

- Azt szeretném jómagam is el-
érni, hogy ebben az országban min-
denki polgár legyen, ne csak az, aki 
a Fideszre szavaz. Erősödjön meg a 
középosztály, s ez képezze a társa-
dalom gerincét, de a szegényeknek 
is legyen lehetőségük az emberhez 
méltó életre, gyerekeiknek pedig a 
felemelkedésre. Ezért tartom külö-
nösen feleplezőnek, hogy miköz-
ben a Fidesz folyamatosan a csalá-
dok támogatásáról beszél, négy éve 
egyeden forinttal sem emelkedett a 
családi pódék. Ezen változtatni kell 
- mondta Géczi József. Hozzátette: 

- Viszont minden olyan pozitívu-
mot, ami a jelenlegi kormányzathoz 
köthető, meg kell őrizni. Az én sze-
memben az a döntő szempont, ki 
milyen ember, mennyire demok-
rata. Azt pedig, hogy milyen elve-
ket vall, alá kell rendelni az ország, 
á térség érdekeinek. Nem kell an-
nak más pártból kilépnie, netán az 
MSZP-be belépnie, aki azt szeretné, 
hogy lobbizzak érte. Hiszen egy tér-
ség van és egy Magyarország. Az 
immár 14 éve tartó politikai mun-
kám során azt tapasztaltam, hogy 
Szegeden belül, Szeged és térsége, 
Szeged és a megye, valamint Szeged 

és a régió kapcsolatrendszerében 
rengeteg tehetsége» és egoista em-
ber dolgozik. Ideje lenne már ezt a 
sok tehetséget összefogni. Ugyan-
is a Dél-Alföld az elmúlt tíz eszten-
dőben még tartotta magát, ám a 
tartalékok kezdenek kimerülni, s 
ha nem tudunk koordinációt meg-
valósítani, le fog süllyedni ez a kör-
zet. 

- Van egy régi rögeszmém is -
folytatta Géczi József. - Mégpedig 
az: a jóléti rendszerváltás után be fog 
következni egy erkölcsi fordulat is. 
Ma a politikában sajnos még a be-
tyárbecsület sem működik. S ez 
nem csupán a politikusok magán-
ügye, hiszen az állandó viták követ-
kezményeit a lakosság is nagyon 
megérzi. Ideje lenne már véget vet-
ni az ebtek befelé forduló marako-
dásának - véli Géczi József 

NEVJEGY 
Géczi József 1950-ben született Kiskunmajsán. Az általános isko-

lát Pusztamérgesen végezte, majd a szegedi Radnóti Miklós gimná-
ziumban érettségizett. A JATE jogi karán doktorált 1976-ban, s ké-
sőbb diplomát szerzett az ELTE bölcsészkarán is. A Szegedi Hido-
mányegyetemen, a jogi kar politológiai tanszékén dolgozik. Az MSZP 
alapító tagja, 1991 óta országgyűlési képviselő. Kiskundorozsmán él, 
felesége dr. Vizi Ilona gyermekorvos, két fia a jogi kart végezte el. 

NAGY SÁNDOR (Szabad Demokraták Szövetsége) 

- Közel tizenhárom esztendős 
múltra tekint vissza pohtikai pá-
lyafutásom. Vallom: minden lép-
csőfokot végig kell járni - utalt 
Nagy Sándor arra, hogy ötévnyi 
párttagság után lett önkormányza-
ti képviselő, és most megmérette-
ti magát az országgyűlési választá-
sokon. - Nyolcévnyi önkormány-
zati képviselőség után tudom, a 
szegedieket rendkívül aggasztja, 
hogy az elmúlt négy esztendőben 
elveszett a helyi politikai közélet 
tisztasága is - fogalmazott Nagy 
Sándor. A képviselőjelölt pártja 
legfontosabb országos célkitűzésé-
vel egyetértve a tisztességes közélet 
visszaállítását nevezte egyik leg-
fontosabb feladatának. 

- Választókörzetem lakóinak 
negyven százaléka Szeged környé-
ki településeken, elsősorban mező-
gazdasági tevékenységből él. Ezért 
kiemelt figyelmet kívánok fordíta-
ni az agrárium helyzetére, ame-
lyet az elmúlt négy évben a mező-
gazdasági politika katasztrofális 
helyzetbe sodort - mondta Nagy 
Sándor. Parlamentbe jutása esetén 
a mezőgazdasági termelés közvet-
len támogatásának megreformá-
lásáért lobbizna. - A régió felé az 
autópálya hiánya a kormány leg-
nagyobb adóssága, ezt a beruházást 
meg kell csinálni a következő cik-
lusban - szögezte le. 

Nagy Sándor a gazdaság élénkí-
tését nem csupán az adók 18 szá-
zalékosra csökkentésével képzeh 
el. - A Fidesz az infláció alulterve-
zésével 300 milliárd forintot költ-
hetett el a parlament ellenőrzése 
nélkül. Mi ezt a pénzt három cso-
portba osztva használnánk fel -
jelentette ki Nagy Sándor. Száz-
miüiárd forint az adócsökkentést 
kompenzálná, ugyanennyit költe-
nének infrastrukturáhs fejleszté-
sekre, és az egészségügy megrefor-
málására is. - Szeretnénk, ha olyan 
egészségügyi biztosítási rendszer 

alakulna ki, amelyben minden be-
teg mögött, annak érdekeit képvi-
selve ott állna a biztosító - adott 
betekintést az SZDSZ egészség-
ügy-fejlesztési elképzeléseibe Nagy 
Sándor. 

A Szabad Demokraták Szövetsé-
ge nem csupán az adózás szabad-
ságát akarja visszaállítani. Meg 
kell szüntetni a közszférában dol-
gozók félelmét a pohtikai retorzi-
óktól, és el kell érni, hogy a vállal-
kozókat ne fenyegethesse politi-
kai indokok alapján az APEH -
tette hozzá Nagy Sándor, alri sze-
rint 2003. január elsejétől a sorka-
tonai szolgálatot is el kell törölni. 

NÉVJEGY 
Nagy Sándor 1967-ben szü-

letett Szentesen. Programter-
vező matematikusként szer-
zett diplomát, egy országos 
nagyvállalatnál dolgozik. Két 
gyermek édesapja. A Szabad 
Demokraták Szövetségének 
1989 óta tagja, a szegedi ön-
kormányzati képviselő-testü-
letbe 1994-ben került be. Az 
SZDSZ Szeged városi elnökévé 
1999-ben választották meg. 


